
Aan de minister van Binnenlands Zaken en Koninkrijkrelaties 
 
 
Onderwerp: Internetconsultatie voorstel van wet decentrale rekenkamers 
 
Roermond, 18 juli 2018 
 
 
Geachte mevrouw Ollongren, 
 
De Rekenkamercommissie Roermond (hierna de Rkc) maakt graag gebruik van de 
gelegenheid tot consultatie met betrekking tot het (concept) wetsvoorstel versterking 
decentrale rekenkamers. 
 
Als de Rkc het voorstel als geheel bekijkt, komt onze kritiek neer op het feit dat de oplossing 
voor het probleem van het zoeken naar (een) oplossing(en) voor de positie, samenstelling, 
werkwijze en bevoegdheden met name gezocht wordt in een structuurwijziging: schaf de 
mogelijkheid van de rekenkamerfunctie af (zie Hoofdstuk IVB Gemeentewet) en schrijf 
verplicht alleen de rekenkamer voor (zie Hoofdstuk IVA Gemeentewet). 
 
Deze zogenaamde oplossing stoelt namelijk niet op uitgevoerd onderzoek naar lokale 
rekenkamers: het niet of gebrekkig functioneren van bepaalde rekenkamers wordt 
gekoppeld aan de mogelijkheid van de rekenkamerfunctie.  
Deze oplossingsrichting vertroebelt de discussie en doet de goed functionerende 
rekenkamercommissies ernstig tekort. Bovendien raakt het wetsvoorstel niet aan de kern 
van het probleem: hoe kan de potentiele meerwaarde van rekenkamers en 
rekenkamercommissies worden gerealiseerd? 
Deze probleemstelling is actueel en zeer urgent naarmate sedert 2015 steeds meer 
overheidstaken qua beleidsvorming en uitvoering naar gemeenten gedecentraliseerd 
worden.  
Om deze probleemstelling goed te kunnen analyseren en vervolgens van oplossingen te 
kunnen voorzien, moeten de randvoorwaarden voor een lokale 
rekenkamer/rekenkamercommissie worden geformuleerd om aantoonbare meerwaarde te 
kunnen leveren voor de kwaliteit van het openbaar bestuur op gemeentelijk niveau. 
 
In het nu aangeboden wetsvoorstel is die zoektocht naar die meerwaarde totaal niet aan de 
orde gesteld. Er wordt enkel gekeken naar de vorm en de samenstelling. Maar 
structuuroplossingen leveren zelden tot nooit oplossingen voor inhoudelijke problemen. 
 
In de aangeboden Memorie van Toelichting treffen wij een zoeken naar die 
randvoorwaarden en een bespreken daarvan niet of slechts zeer gebrekkig aan. 
 
Gelet op het bovenstaande dringen wij er bij u sterk op aan het wetsvoorstel terug te halen 
en vervolgens in samenspraak met de VNG en de NVVR op die wijze in te richten dat 
daadwerkelijk tegemoet gekomen kan worden aan het oplossen van het gesignaleerde 
kernprobleem. 



Het voordeel van een dergelijke werkwijze is dat er een door de decentrale praktijk breed 
gedragen wetsvoorstel tot stand kan komen, dat in de uitvoering ook doeltreffend kan zijn. 
 
Graag tot nadere toelichting bereid. 
 
Met vriendelijke groeten de Rkc Roermond, 
 
 
 
 
L. van Hal 
Intern lid Rkc Roermond 
 


